
Generalforsamling Hjarbæk Borgerforening 25. februar 2025 

Generalforsamlingen blev indledt med et minuts stilhed til minde for Kis Pedersen, Merete Jensen 

og Henrik Hvass, der er gået bort det forgangne år.  

Antal fremmødte borgere: 69 

1. Valg af dirigent: Anne-Mette Rahbæk 

2. Valg af referent: Elinna Stokka 

Anne-Mette konstaterede, at generalforsamlingen var rettidig indkaldt.  

Nye i byen ønskes velkommen: Louise Stærk + datter Anna (Ole Utofts hus). Der er også en ny 

borger i det gule hus ved Strandvejen.  

3. Formandens beretning:  Karl Tholstrup 

Arrangementer i Hjarbæk præsenteres – såvel dem arrangeret af borgerforeningen og andre:  

- Marts: Ole Gas Band – koncert i Sejlklubben – godt fremmøde 

- April: Oprydning på Stejlepladsen – mange mødte op, afsluttet med øl og pølse på grillen 

- Markedsdag 1.6. 24 – en god dag – også succes regnskabsmæssigt – overskud på over 8000 

kr. 

- Juni: Sct. Hans  

- August: Hærvejsarrangement i Lene og Pers have 

- Sjægte-VM 16.-18. august – god deltagelse  

- 28.8. – Cindy og Kenneth på havnen - Lokal Pop-Up koncert  

- Oktober: 4.10.24 – Tøsefest  

- Pop-up pølse grill – Kenneth tog initiativ 

- December Juletræstænding – med julemand og Rudolf 

- Julebanko på kroen  

- 31.12.24 – nytårsgåtur – traditionen tro  

- Nytårs fyrværkeri på havnen  

- 17.1. 25 Fællesspisning – fuldt hus – 60 – 65 deltagere  

Kommende arrangementer:  

- Fastelavn 2. marts – der er 6 børn meldt til – 2 hold - AFLYST 

- Hjarbæk Masters i Minigolf 21. juni 

- Sct.Hans 23. juni 

- Flere arrangementer fastsættes af ny bestyrelse 

- Tur til Fur? Jytte undersøger  

Borgerforeningens kommunikation:  

- Facebook – ”Hjarbæk Borgerforening” 

- Hjemmeside www.hjarbæk.dk 

- Skuret på Havnen 

- Lidt bredere: Facebook.. «Det sker i Hjarbæk” 

http://www.hjarbæk.dk/


 

4. Godkendelse af regnskab: Peter Møller Pedersen 

Det reviderede regnskab blev fremlagt og godkendt. 

5. Fastsættelse af kontingent for 2026  

Bestyrelsen indstiller at vi beholder samme pris som tidligere - godkendt 

6. Bypedeller  

Liste sendes rundt  

7. Indkomne forslag  

Ingen forslag 

8. Valg til bestyrelsen for to år  

- På valg er Yvonne Kohls og Lars Norden – ønsker ikke genvalg 

Forslag:  Sissel Nikkel Rømer Pedersen og Julie Brandhøj Würtz – godkendes med stor 

applaus  

- Jesper Bak genvælges som suppleant  

9. Valg af revisor:  Erling Hansen og Jesper Bak (suppleant) genvælges  

 

10. Anvendelse af præmie kr. 25.000 2. plads i Årets Landsby – forslag?  

• Flagstænger – skifte alle flagstænger i byen.   

• Julebelysning – (især på Nørresiden) 

• Udflugter/turer i et  

• En stor sommerfest – lang tid siden en god fest 

• Nyt telt – i god kvalitet  

• Sætte pengene af til at holde foredrag – vinteraktiviteter, 2-3 foredrag – rundt om fjorden – 

skabe overskud  

• Sauna og vinterbadelaug  

• Kanoer fortsat 

• Beachvolleybane – fitnessredskaber 

• Klatrestativ e.l. for børn ved Stejlepladsen  

• Mikrofon og Højtaler  

• Kasser med ”Hjarbæk” med lys ved indfaldsvejene 

Plantekasser er købt og kikkert på havnen kommer – er bevilget fra kommunen 

Den kommende bestyrelse vil nu drøfte de indkomne forslag inden der træffes beslutning om 

beløbets anvendelse. 

 

 



 11. Kunst på havnen – Elinna Stokka orienterer 

Kunstudvalget fra Alverdens Kunst i Hjarbæk har været i gang med at finde kunstner og komme 

med forslag til placering af kunst for det overskud, der var efter Alverdens Kunst i Hjarbæk. Ingen 

afgørelse er taget, processen er i gang.  

Interesserede i at være med i processen kan tage kontakt med Elinna  

Forslag om kunst ved indfaldsvejen til Hjarbæk på Hjarbækvej. 

 12. Regnvandslauget:  Kaj-Lykke Larsen orienterer  

Dialogen med kommunen er i gang, men der er ikke nyt i sagen. Regnvandsledningerne er meget 

gamle og slidte. Det er ikke afklaret hvem, der skal betale, hvis de bryder sammen.  

 13. Kongsgården – Kaj-Lykke Larsen orienterer  

Langsom og bureaukratisk proces. Der er blevet bevilget 50.000 til arkitekttegning, venter på 

afgørelse mhp ny lokalplan. Ønsker at bygge værftsfaciliteter, men er presset tidsmæssig. Ønsker at 

dele processen op i to etaper – først søge til opkøb af Kongsgården samt renovering, derefter til 

opbygning af driftsbygning. Arbejdsgruppen efterlyser hjælp til fondsansøgninger.  

Borgerforeningen har positiv indstilling til projektet – men der er helt adskilt økonomi.  

14. Udviklingsgruppen – Kaj-Lykke Larsen orienterer 

- Trappen og anlæg ved bækken / Stejlepladsen er flittig brugt. Der står kasser ved 

pumpestationen og ved skuren, hvor der til foråret kommer grej til bål, potter og pander, 

snobrødspinde, spande og spader - fri adgang for alle, give glæde 

- På molen: bænke – fungerer godt; kasserne pyntet godt – Der kommer også en kikkert    

- Madpakkehus ved stranden er godkendt ved kystdirektoratet - uden toilet 

- Parkeringsforhold – kommunen har lovet at genetablere parkeringspladser ved Strandvejen 

- Mangler stadig at lave Fjordstien – under behandling i kystdirektoratet. 112.000,- kr tilbage 

til at få det etableret. Sti med grus – træbro vil ikke kunne holde.  

15. Eventuelt 

• Lone Bekker:  Ønsker at genoptage Kunst i Hjarbæk, på ny måde, med de erfaringer og den 

goodwill stedet har efter Alverdens Kunst i Hjarbæk. Evt søge fonde og støtte. Diskuteres og 

forslag kommer, ønskes genoptaget men i ny og mindre omfattende form.  

Bestyrelsen v/ Elinna sender ud mødeindkaldelse til interesserede som ønsker at deltage i en 

samtale om muligheder og ideer.  

 

• Lone Bekker og Lone Gad: Kan vi gøre noget ved kolibakterierne i fjorden? Lægge præs på 

kommunen?  Bestyrelsen v/ Peter kontakter kommunen for at få mere information  

 

• Kenneth: Er der sat dato for markedsdag? - Nej 

 

Referent: Elinna Stokka 


